
 
PROTOKÓŁ NR XXV/2021 

z XXV sesji Rady Gminy Brańsk 
z dnia 30 grudnia 2021 

 
Sesja odbyła się w godzinach 1000 – 1206, w sali konferencyjnej Gminnego Ośrodka 

Upowszechniania Kultury im. Anny Dernowskiej w Kalnicy 
 

Transmisja obrad odbywała się on-line i jest dostępna na stronie samorzad.gov.pl/gmina-
bransk  lub www.bransk.pl  w zakładce SESJE RADY GMINY  

Obradom przewodniczyła Pani Grażyna Płonowska – Przewodnicząca Rady Gminy Brańsk. 
 
   Na stan 15 radnych w sesji uczestniczyło 9 radnych. 
Radni obecni: 

1. Brzozowski Marek 
2. Matysiak Adam Wiesław 
3. Moczulska Elżbieta 
4. Płonowska Grażyna 
5. Półtorak Mariusz 
6. Sierocki Witold Antoni 
7. Szpakowski Józef 
8. Wysocki Paweł 
9. Żero Anna Czesława 

 
Radni nieobecni usprawiedliwieni: 

1. Bolesta Franciszek 
2. Górska Paula 
3. Kadłubowski Marek 
4. Krasnodębska-Bobel Honorata 
5. Krasowski Tadeusz 
6. Rułka Franciszek 

 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do oryginału protokołu. 
 
Ponadto w sesji uczestniczyły osoby zaproszone: 
1. Andrzej Jankowski  Wójt Gminy Brańsk 
2. Monika Falkowska  Zastępca Wójta 
3. Anna Wiśniewska  Skarbnik Gminy 
4. Anna Bachurek   Kierownik GOPS 
5. Łukasz Twarowski  Adwokat 
6. Krzysztof Grajewski  Mecenas 

 
Lista obecności stanowi załącznik nr 2 do oryginału protokołu 
 
Przed otwarciem XXV sesji Przewodnicząca Rady wezwała wszystkich do krótkiej chwili 
zadumy i modlitwy a następnie odczytała klauzulę RODO.  
 

Ad. 1 Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum 
   Przewodnicząca Rady Gminy Pani Grażyna Płonowska o godz. 1000 otworzyła XXV sesję 
Rady Gminy Brańsk, na podstawie listy obecności poinformowała, że na ustawowy stan 
Rady – 15 radnych – na sali obrad obecnych jest 9 radnych, tym samym stwierdziła 
prawomocność obrad i podejmowania uchwał.  

https://samorzad.gov.pl/gmina-bransk
https://samorzad.gov.pl/gmina-bransk
http://www.bransk.pl/


 
Następnie Przewodnicząca Rady powitała przybyłych na sesję radnych, zaproszonych 
gości a także osoby oglądające obrady przez internet.  
 
Ad. 2 Przyjęcie porządku obrad: 
   Przewodnicząca Rady poinformowała, że wszyscy radni w terminie otrzymali materiały          
na sesję, w tym porządek obrad, zwróciła się o zgłaszanie ewentualnych wniosków                     
i propozycji zmian lub poprawek do porządku. 
Wobec braku wniosków, Przewodnicząca Rady Gminy odczytała ustalony porządek sesji     
w brzmieniu: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przedstawienie porządku obrad 
3. Przyjęcie protokołu z obrad XXIV sesji rady gminy 
4. Informacja o działalności wójta w okresie między sesjami 
5. Przedstawienie opinii Komisji Rady w sprawie projektów uchwał 
6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2022 rok 
7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Programu Przeciwdziałania 

Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Gminie Brańsk na 
lata 2022-2026 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Skarg, 
Wniosków i Petycji na 2022 rok 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2021 rok 
10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Brańsk na lata 2022 – 2025 wraz z prognozą kwoty długu i spłat 
zobowiązań na lata 2022-2035 

10.1. przedstawienie projektu uchwały wraz z uzasadnieniem 
10.2. przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały 
10.3. przedstawienie opinii komisji stałych Rady 
10.4. przedstawienie stanowiska Wójta w sprawie opinii komisji 
10.5. dyskusja nad projektem uchwały 
10.6. głosowanie uchwały  
11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie budżetu gminy na 2022 rok 
11.1. przedstawienie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem 
11.2. przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały 
budżetowej 
11.3. przedstawienie opinii komisji stałych Rady 
11.4. przedstawienie stanowiska Wójta w sprawie opinii komisji 
11.5. dyskusję nad projektem uchwały budżetowej 
11.6. głosowanie uchwały budżetowej 
12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Bielskiemu na dofinansowanie w 2022 roku zadań inwestycyjnych  
13. Interpelacje, zapytania i wnioski radnych 
14. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski radnych 
15. Sprawy bieżące 
16. Zamknięcie obrad  

 

Ad. 3 Przyjęcie protokołu z obrad XXIV sesji Rady Gminy 
   Przewodnicząca Rady poinformowała, iż protokół z obrad XXIV sesji Rady Gminy Brańsk 
był dostępny w Biurze Obsługi Rady oraz był wyłożony do wglądu przed sesją w dniu 
dzisiejszym. Zwróciła się do radnych z zapytaniem, czy zgłaszają jakieś uwagi do protokołu.  



   Wobec braku uwag Przewodnicząca zarządziła głosowanie, nad przyjęciem protokołu          
z obrad XXIV sesji Rady Gminy Brańsk.  
Rada Gminy w obecności 9 radnych biorących udział w głosowaniu głosami: 8-„za”„             
„głosów przeciw”- 0  i „głosów wstrzymujących” – 1,  protokół przyjęła. 
 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 3 do oryginału protokołu - lista nr 1) 
 
Ad. 4 Wójt Gminy Brańsk Pan Andrzej Jankowski przedstawił informację                              
z działalności w okresie między sesjami.  
(Informacja stanowi załącznik Nr 4 do oryginału protokołu). 
 
   Radny Pan Mariusz Półtorak  poprosił o przybliżenie tematu podpisanych umów z firmami, 
które będą wywoziły nieczystości ciekłe z terenu gminy. 
 
   Odpowiedzi udzieliła Pani Monika Falkowska Zastępca Wójta Gminy, informując, że na 
zapytanie gminy, swoje wnioski złożyły dwie firmy,  z którymi podpisano umowy. 
   Kolejne pytanie Radnego Pana Mariusza Półtoraka dotyczyło, czy firmy przedstawiły 
stawki za wywóz nieczystości?   
Odpowiedzi udzieliła Pani Monika Falkowska Zastępca Wójta Gminy, informując, że na 
terenie gminy obowiązuje uchwała Rady Gminy regulująca, że stawki nie mogą przekroczyć 
kwot za dany metr sześcienny i firmy doliczają jeszcze koszt dojazdu. 
 
 
Ad.5 Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że opinia Komisji Rozwoju 
Gospodarczego, Oświaty, Budownictwa i Transportu w sprawie projektów uchwał pod 
obrady XXV Sesji Rady Gminy Brańsk jest pozytywna. Uwag i zapytań do opinii nie 
zgłoszono. (Opinia Nr 42/2021 z dnia 20 grudnia 2021r. stanowi załącznik Nr 5 do oryginału 
protokołu) 
 
Ad. 6 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki 
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2022 rok: 
   Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały radni otrzymali wraz                              
z zaproszeniem na sesję, był też dostępny na stronie internetowej gminy w zakładce „Sesje 
Rady Gminy” 
Wniosków i pytań do projektu uchwały nie zgłoszono, w związku z tym Przewodnicząca 
Rady zarządziła głosowanie: "nad uchwałą w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2022 rok”. 
 
Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość zwykła, ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  
Wynik głosowania: Przyjęto 
 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 3  do oryginału protokołu - lista nr 2) 
 
Uchwała Nr XXV/200/2021 Rady Gminy Brańsk z dnia 30 grudnia 2021r. w sprawie 
przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych na 2022 rok stanowi załącznik Nr 6 do oryginału protokołu. 
 
Ad. 7 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Programu Przeciwdziałania 
Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Gminie Brańsk na lata 
2022-2026: 
   Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały radni otrzymali wraz                              
z zaproszeniem na sesję, był też dostępny na stronie internetowej gminy w zakładce „Sesje 
Rady Gminy” 



Wniosków i pytań do projektu uchwały nie zgłoszono, w związku z tym Przewodnicząca 
Rady zarządziła głosowanie: "nad uchwałą w sprawie uchwalenia Programu 
Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Gminie 
Brańsk na lata 2022-2026”.  
Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: wymagana większość zwykła, ZA: 9, 
PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  
Wynik głosowania: Przyjęto 
 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 3  do oryginału protokołu - lista nr 3) 
 
   Uchwała Nr XXV/201/2021 Rady Gminy Brańsk z dnia 30 grudnia 2021r. w sprawie 
uchwalenia Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar 
Przemocy w Rodzinie w Gminie Brańsk na lata 2022-2026 stanowi załącznik Nr 7 do 
oryginału protokołu. 
 
Ad. 8 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Skarg, 
Wniosków i Petycji na 2022 rok: 
   Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały radni otrzymali wraz                              
z zaproszeniem na sesję, był też dostępny na stronie internetowej gminy w zakładce „Sesje 
Rady Gminy” 
Wniosków i pytań do projektu uchwały nie zgłoszono, w związku z tym Przewodnicząca 
Rady zarządziła głosowanie: "nad uchwałą w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji 
Skarg, Wniosków i Petycji na 2022 rok”.  
Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: wymagana większość zwykła, ZA: 9, 
PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  
Wynik głosowania: Przyjęto 
 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 3  do oryginału protokołu - lista nr 4) 
 
Uchwała Nr XXV/202/2021 Rady Gminy Brańsk z dnia 30 grudnia 2021r. w sprawie 
zatwierdzenia planu pracy Komisji Skarg, Wniosków i Petycji na 2022 rok stanowi 
załącznik Nr 8 do oryginału protokołu. 
 
Ad. 9  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2021r: 
   Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały radni otrzymali wraz                              
z zaproszeniem na sesję, był też dostępny na stronie internetowej gminy w zakładce „Sesje 
Rady Gminy”.  
   Do projektu uchwały w związku ze spływającymi fakturami i koniecznymi przesunięciami 
w rozdziałach i paragrafach, Wójt Gminy wprowadził autopoprawki, które zostały ujęte            
w projekcie uchwały, który radni otrzymali w dniu wczorajszym 
 
Wobec braku  pytań Przewodnicząca zarządziła głosowanie: 
"nad uchwałą w sprawie zmian w budżecie gminy na 2021r łącznie z wprowadzonymi 
autopoprawkami: 
 Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość zwykła, ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  
Wynik głosowania: Przyjęto 
 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 3 do oryginału protokołu - lista nr 5) 
 
   Uchwała Nr XXV/203/2021 Rady Gminy Brańsk z dnia 30 grudnia 2021r. w sprawie 
zmian w budżecie gminy na 2021 rok stanowi załącznik Nr 9 do oryginału protokołu. 
 



Ad. 10 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Brańsk na lata 2022 – 2025 wraz z prognozą kwoty długu i spłat 
zobowiązań na lata 2022-2035: 
Ad.10.1. Pani Anna Wiśniewska – Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały wraz              
z uzasadnieniem projekt uchwały stanowi załącznik Nr 10 do oryginału protokołu. 
Ad.10.2. Pani Anna Wiśniewska – Skarbnik Gminy przedstawiła opinię Regionalnej Izby 
Obrachunkowej o projekcie uchwały - Opinia stanowi załącznik Nr 11 do oryginału protokołu. 
Ad.10.3. Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Paweł Wysocki przedstawił opinię Komisji 
Rady Gminy o projekcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Brańsk. Opinia nr 40/2021 z dnia 20 grudnia 2021r. stanowi załącznik Nr 12 do oryginału 
protokołu. 
Ad.10.4. Wójt Gminy Pan Andrzej Jankowski przedstawił swoje stanowisko Wójta wobec 
opinii komisji 
Ad.10.5. dyskusja nad projektem uchwały: 
 
   Radny Pan Paweł Wysocki powiedział, że skoro Regionalna Izba Obrachunkowa nie ma 
wielkich zastrzeżeń do WPF to nie ma się czego „bać”, a inwestować gmina musi i brać 
kredyty, bo z roku na rok koszty inwestycji rosną i gmina będzie płaciła więcej. Natomiast 
tak jak wskazała Regionalna Izba Obrachunkowa dyscypliny finansów należy pilnować.  
 
Radny Pan Mariusz Półtorak  zapytał z czego wynika 16% spadek dochodów budżetu? 
 
Skarbnik Gminy wyjaśniła, że generalnie spadek dochodów wynika z niższych subwencji       
i mniejszych udziałów w podatku dochodowym od osób fizycznych na przyszły rok, 
oszacowanych przez Ministerstwo Finansów, ale głownie spadek generuje przekazanie 
świadczeń wychowawczych do Zakładu Ubezpieczeń Społecznych.  Gmina otrzymywała na 
świadczenia ok. 6 mln.zł a na przyszły rok ok 2 mln. zł, ponieważ świadczenia „Dobry Start” 
ZUS przejął już w tym roku a świadczenia wychowawcze przejmuje od 1 czerwca przyszłego 
roku. 
 
Dalej radny zapytał z czego wynika niższa subwencja? 
 
Skarbnik Gminy odpowiedziała, że z algorytmu, mają tutaj znaczenie dochody na                       
1 mieszkańca, ale i dochody podatkowe w całym kraju. 
 
Radna Pani Anna Żero zwróciła się do Wójta i Pani Skarbnik,  aby stali na straży tego 
budżetu, aby deficyt budżetowy pozostał na tym poziomie, co został zaplanowany, aby się 
nie zwiększył, ponieważ w przyszłym roku jak słychać zapowiadane są podwyżki. 
 
Wójt Gminy powiedział – „ Panie i Panowie radni to już będzie wyglądało inaczej,  ponieważ 
budżet był opracowywany dwa miesiące temu, do RIO był przedstawiony w innej formie, 
natomiast jeszcze wpływają środki finansowe i proszę być spokojnym, natomiast ten spadek 
budżetu nie wpływa znacząco na kondycję finansową gminy, środki wpływały i były 
wypłacane na „500+” natomiast nie miały wpływu na kondycję finansową naszych inwestycji 
i funkcjonowanie naszej gminy. Do tej pory Pani Aniu pilnujemy naszej gminy i kontrolujemy 
wydatki, nie ma wydatków zbytecznych, nasza gmina jest wyjątkowa, jest dynamiczna, ze 
względu na to, że sami coś robimy, w wyniku tego generujemy też niesamowite 
oszczędności, o czym się Państwo przekonacie w najbliższych latach. Nie każda gmina         
w obecnej sytuacji może sobie pozwolić na prowadzenie działalności i rozszerzenie 
zatrudnienia osób do tych prac, które wykonujemy, myślę, że kierunek jest dobry. Znaczące 
kredyty, które planujemy zaciągnąć związane są tylko i wyłącznie z dofinansowaniem dróg 
powiatowych, które są najbardziej potrzebne i wyczekiwane przez mieszkańców. Cieszę się, 



że Pan Starosta podjął taką decyzję, bo mieszkańcy Oleksina, Widźgowa czekają na tą 
drogę, podobnie Brzeźnica – Szmurły, to są znaczące drogi, które mają także wpływ na 
bezpieczeństwo dowożonych dzieci do szkół. Nie planujemy w przyszłości jakiś dziwnych 
inwestycji na terenie gminy oprócz tych, które czynimy, planujemy proporcjonalnie 4km dróg 
betonowych wykonywać, to jest dobry kierunek, który nie będzie generował zadłużenia 
gminy, bo robimy ze środków własnych. Podobnie jest ze świetlicami budowane są po 
kosztach materiałów przez pracowników, którzy i tak są w gminie zatrudnieni, jednego dnia 
budują, drugiego wykonują inne zadania. Mamy co robić i będziemy się skupiać na pracach 
takich widocznych i potrzebnych dla naszych mieszkańców, tak jak czynimy do tej pory”. 
 
Radny Pan Mariusz Półtorak  zapytał o niewykorzystane środki finansowe za pozwolenia na 
sprzedaż alkoholu w danym roku? 
 
Skarbnik Gminy wyjaśniła, że środki finansowe niewykorzystane w danym roku, 
angażowane są w roku następnym. Na najbliższej sesji jak zamknięty zostanie rok, różnicę 
trzeba będzie doplanować do wydatków i tak się dzieje co roku. Gmina posiada też 
dodatkowe środki ze sprzedaży tzw. ”małpek”, które również trzeba będzie wydać na 
określony cel. 
 
Przewodnicząca Rady dodatkowo wyjaśniła, że w ubiegłym roku i w bieżącym, wykonanie 
wydatków na Program PPiRPA było mniejsze z powodu pandemii, gdyż wiele zajęć nie 
mogło odbyć się w szkołach ze względu na naukę zdalną, albo obostrzenia sanitarne              
w organizacji ferii zimowych czy letnich. Natomiast pieniądze się gromadzą, przyjdzie taki 
dzień ze zostaną właściwie wydane. 
 
Radny Pan Mariusz Półtorak  zapytał także o budowę drogi Brzeźnica – Szmurły, czy to 
będzie od wsi do wsi i czy to jest ta sama droga, która obecnie będzie robiona? 
 
Wójt Gminy udzielił odpowiedzi, że to będzie budowa drogi od zakrętu w Brzeźnicy do 
skrzyżowania równo ze świetlicą w Szmurłach. Natomiast na obecnie robionej drodze przez 
Brzeźnicę, położona zostanie nakładka asfaltowa 5cm. i położony chodnik po jednej stronie, 
ta droga jest gminna a odcinek Brzeźnica-Szmurły droga powiatowa.  
 
Radny Pan Mariusz Półtorak  zapytał czy do „miejsca świętego” przewidziano wykonanie 
drogi? 
 
Wójt Gminy udzielił odpowiedzi, że złożone zostały 2 wnioski: jeden na odcinek drogi do 
„miejsca świętego” na drogę betonową i drugi na odcinek drogi betonowej między 
Popławami a Brzeźnicą. 
  
Ad.10.6. głosowanie uchwały: 
Przewodnicząca obrad zarządziła głosowanie: "nad uchwałą w sprawie  uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brańsk na lata 2022 – 2025 wraz z prognozą 
kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2022-2035" 
Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość zwykła, ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  
Wynik głosowania: Przyjęto 
 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 3 do oryginału protokołu - lista nr 6) 
Uchwała Nr XXV/204/2021 Rady Gminy Brańsk z dnia 30 grudnia 2021r. w sprawie 
uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brańsk na lata 2022 – 2025 wraz 
z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2022-2035 stanowi załącznik Nr 13 
do oryginału protokołu. 



 
Ad. 11 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie budżetu gminy na 2022 rok:    
Ad.11.1. Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem 
projekt uchwały stanowi załącznik Nr 14 do oryginału protokołu. 
Ad.11.2. Pani Anna Wiśniewska – Skarbnik Gminy przedstawiła opinię Regionalnej Izby 
Obrachunkowej o projekcie uchwały - Opinia stanowi załącznik Nr 15 do oryginału protokołu. 
Ad.11.3. przedstawienie opinii komisji stałych Rady: 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Paweł Wysocki przedstawił opinię Komisji Rady 
Gminy o projekcie uchwały w sprawie budżetu gminy na 2022 rok. Opinia nr 41/2021 z dnia 
20 grudnia 2021r. stanowi załącznik Nr 16 do oryginału protokołu. 

Ad.11.4. przedstawienie stanowiska Wójta w sprawie opinii komisji 
   Wójt Gminy m.in. powiedział - „gmina dużo inwestuje, kwoty zadłużenia wyglądają 
„dziwnie”, planuje się, że dwukrotnie wzrosną w przyszłym roku, co  podyktowane jest tym, 
że modernizacja 9 km dróg powiatowych na terenie gminy, to wydatek rzędu 10-14mln.zł 
Zależy jak to będzie wyglądało po przetargu, ponieważ z tego 50 % pokryje dofinansowanie 
otrzymane przez Powiat i kolejne 50% po ½ części pokrywa Powiat i Gmina. Szacuje się, 
że dopłata gminy wyniesie w granicach 2,5-3,5mln.zł. Dawno nie było „takiego rozmachu” 
tak dużego dofinansowania dla Powiatu (podobne było w I mojej kadencji), ale mamy pewne 
ustalenia, podpisane zostały już zobowiązania na opracowanie dokumentacji, z tym wiąże 
się też cały cykl przygotowawczy np. wywłaszczenia. Niekoniecznie te wydatki będą 
skumulowane w przyszłym roku, zobaczymy jak to wszystko będzie przebiegało z tymi 
wywłaszczeniami, bo to nie jest wszystko takie proste i może przesuwać się w czasie. Moim 
zdaniem kierunek jest dobry, nie uciekniemy od tego a to jest tylko i wyłącznie dla poprawy 
funkcjonowania naszych mieszkańców. Droga - to jest podstawa, jesteśmy gminą typowo 
rolniczą, także drogi muszą być dobre, rolnicy kupują coraz lepsze sprzęty i muszą się po 
tych drogach przemieszczać”.  
 
Ad.11.5. dyskusję nad projektem uchwały budżetowej: 
 
Pan Marek Brzozowski Wiceprzewodniczący Rady Gminy m.in. powiedział – „przyglądając 
się temu projektowi budżetu na przyszły rok, widzimy, że wszyscy musimy trzymać się            
w „ryzach”, mnie niepokoi jeszcze jedna sprawa - „panująca wysoka inflacja w Polsce i nie 
tylko w Polsce”. Mam nadzieję, że wartości zadań oszacowane w budżecie, w przyszłym 
roku znacznie nie zwiększą się, bo pieniądz traci na wartości, że odkładanie jakichkolwiek 
inwestycji w czasie jeszcze nikomu nic dobrego nie przyniosło, zazwyczaj każda inwestycja 
odłożona w czasie drożej nas kosztowała, jedynie chyba tylko 2 inwestycje udało się nam 
zrealizować taniej z powodu pandemii Covid i zamieszania na rynku”. 
 
Radny Pan Mariusz Półtorak zwrócił się z pytaniem, czy zwrot ok 1mln. zł z Urzędu 
Marszałkowskiego został w budżecie uwzględniony? 
 
Skarbnik Gminy Pani Anna Wiśniewska udzieliła odpowiedzi, że jeszcze nie został 
uwzględniony ponieważ kiedy był opracowywany projekt budżetu, nie było wiadome czy 
środki finansowe wpłyną w tym roku, czy w następnym. 
 
Radny Pan Mariusz Półtorak zadał kolejne pytanie, na co te środki finansowe zostaną 
przeznaczone?  
Wójt Gminy Pan Andrzej Jankowski udzielił odpowiedzi, że środki finansowe zwrócone, po 
prostu zmniejszą zadłużenie gminy, dodatkowych inwestycji się nie przewiduje. 
 
   Skarbnik Gminy Pani Anna Wiśniewska dopowiedziała – „środki finansowe z Urzędu 



Marszałkowskiego już wpłynęły a nawet zostały zwrócone odsetki, odpowiednio 
pomniejszone, które urzędowi się należały, natomiast  po zamknięciu roku, tak jak wcześniej 
Pan Wójt mówił, budżet nie jest stały - będzie się zmieniał. Wpłynęły nie tylko te środki, ale 
również na drogę w Brzeźnicy, na przejście dla pieszych (w projekcie budżetu były 
uwzględnione tylko środki w wysokości 611tys. zł na drogę w Brzeźnicy) i trzeba będzie to 
wszystko przekonstruować. Na tamten moment konstruowania projektu budżetu, pewnych 
rzeczy nie wiedzieliśmy. Na kolejnych sesjach będziemy zmieniać i regulować te wszystkie 
kwestie a Pan Wójt będzie przedstawiał kolejne propozycje, gdy będą się pojawiać”. 
 
   Przewodnicząca Rady Gminy odniosła się do wypowiedzi przedmówców – „na ten 
moment odpowiedź Wójta jest dobra, ponieważ martwimy się tym zadłużeniem gminy, 
chociaż wiemy że jest nieuniknione. Tak jak powiedział Pan Marek Wiceprzewodniczący, 
nie możemy się cofać, musimy inwestować, bo w przyszłości za te inwestycje możemy 
zapłacić dużo więcej. To co nam proponuje uchwała budżetowa jest do przyjęcia, cieszy 
również fakt równomiernego rozłożenia środków finansowych w terenie, wszyscy 
mieszkańcy coś „dostaną” np. wieś Klichy, Oleksin, Widźgowo otrzymają wyremontowaną 
drogę w najbliższej przyszłości,  wieś Brzeźnica będzie miała asfalt, Pietraszki i Domanowo 
mają budowane świetlice. Nasza gmina jest rozległa ma 43 sołectwa i trudno jest podzielić 
budżet tak,   żeby wszyscy mieszkańcy w 100% byli szczęśliwi i zadowoleni. Budżet dzisiaj 
nam przedstawiony jest budżetem rozsądnym, tak jak Wójt cały czas zaznacza i Pani 
Skarbnik, on cały czas pracuje i się zmienia. Jestem zadowolona, jeśli chodzi                               
o przedstawiony budżet”.  
 
    W tym momencie Wójt Gminy odniósł się do informacji przedstawionej przez Panią 
Skarbnik odnośnie zwrotu środków finansowych wraz z odsetkami z Urzędu 
Marszałkowskiego i przekazał słowa podziękowania dla adwokata Pana Łukasza 
Twarowskiego za determinację i wytrwałość przez 7 lat Sądów i skupiania się nad sprawą. 
Zaznaczył, że na początku również trzeba było wszystko szczegółowo uargumentować. 
Słowa podziękowania skierował również do Sekretarz Gminy Pani Elżbiety Janiny 
Szymańskiej, która w tej sprawie ścisłe współpracowała z adwokatem, wspólnie analizowali 
przetargi. W wyniku zakończenia sprawy oczywiście korekta finansowa została 
zastosowana, suma dofinansowania należna gminie trochę została zmniejszona, ale mimo 
to po 7 latach udało się coś osiągnąć.  
Na koniec Wójt Gminy powiedział – „to jeszcze nie wszystko, w wyniku tej „kary” gmina 
również poniosła jakieś zobowiązania, będziemy też dalej dochodzić do tego, co dla nas się 
należy”. 
 
   Pan Łukasz Twarowski adwokat m.in. powiedział – „dziękuję Panie Wójcie, zawsze jest 
miło być chwalonym, ale uważam, że podziękowania są jeszcze przedwczesne, bo nie 
traktujemy sprawy jako zakończonej, mamy tam jeszcze pewne roszczenia, nie będę dzisiaj 
o nich mówił, ale myślę, że to jeszcze nie koniec naszej sprawy”. 
 
Radny Pan Mariusz Półtorak zapytał, ile kosztowały te wszystkie rozprawy? 
 
   Pan Łukasz Twarowski adwokat udzielił odpowiedzi, że gmina poniosła koszty sądowe 
kierując sprawę do Sądu, natomiast wszystkie koszty związane ze sprawą ponosi 
przegrywający sprawę i wszystkie koszty w całości zostały zwrócone przez stronę 
przegraną.  
 
Ad.11.6. głosowanie uchwały budżetowej: 
 



   Przewodnicząca obrad zarządziła głosowanie: "nad uchwałą w sprawie budżetu gminy na 
2022 rok " 
Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość zwykła, ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  
Wynik głosowania: Przyjęto 
 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 3 do oryginału protokołu - lista nr 7) 
 
 Przewodnicząca obrad pogratulowała Panu Wójtowi Gminy i Pani Skarbnik za solidną 
pracę włożoną w projekt budżetu. 
 
Uchwała Nr XXV/205/2021 Rady Gminy Brańsk z dnia 30 grudnia 2021r. w sprawie 
budżetu gminy na 2022 rok stanowi załącznik Nr 17 do oryginału protokołu. 
 
 
Ad. 12 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Bielskiemu na dofinansowanie w 2022 roku zadań inwestycyjnych:  
  Projekt uchwały radni otrzymali wraz z zaproszeniem na sesję, był dostępny na stronie 
internetowej gminy w zakładce SESJE RADY GMINY,  do Biura Rady nie wpłynęły uwagi 
zapytania do projektu uchwały, czy dzisiaj ktoś z Państwa radnych zgłasza pytania, uwagi 
do projektu uchwały? 
 
Wobec braku pytań Przewodnicząca zarządziła głosowanie: 
"nad uchwałą w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Bielskiemu na 
dofinansowanie w 2022 roku zadań inwestycyjnych:    
 
 Przewodnicząca Rady zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość zwykła, ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 1.  
Wynik głosowania: Przyjęto 
 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 3 do oryginału protokołu - lista nr 8) 
 
Uchwała Nr XXV/206/2021 Rady Gminy Brańsk z dnia 30 grudnia 2021r. w sprawie 
udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Bielskiemu na dofinansowanie w 2022 roku 
zadań inwestycyjnych stanowi załącznik Nr 18 do oryginału protokołu. 

 

Ad. 13 Interpelacje, zapytania i wnioski radnych:  

   Przewodnicząca Rady poinformowała, że w okresie między sesjami do Biura Rady nie 
wpłynęły interpelacje i zapytania wnioski radnych. W trakcie obrad również interpelacji, 
wniosków nie wniesiono. 
    

Ad. 14 Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski radnych: 

Odpowiedzi nie udzielano. 

 
Ad. 15 Sprawy bieżące: 
 
Wójt Gminy poinformował – „budżet gminy na przyszły rok naprawdę jest duży, 
rozmawialiśmy w zasadzie o realizacji bieżących zadań gminy i Powiatu, gdzie inwestycje 
na terenie gminy wyniosą ok 14 mln. zł, do tego trzeba jeszcze dodać inwestycje ze środków 
finansowych „Polskiego Ładu”, otrzymaliśmy 4,5mln. zł,  w tym planujemy wykonać na 
remont naszych budynków w Brzeźnicy i fotowoltaikę na budynkach użyteczności publicznej 



oraz na inwestycje „WOT KAN” otrzymaliśmy 3,5mln. zł na przebudowę Stacji Uzdatniania 
Wody w Kalnicy, i 3,2mln.zł na instalacje wodno-kanalizacyjne. Prowadzone są rozmowy     
z osobą, która będzie pilnować tej inwestycji, które rozwiążą wiele problemów mieszkańców 
naszej gminy, ekonomicznie także będzie to nam bardzo korzystne, bo dużo płacimy za 
nasze osady z oczyszczalni ścieków, które musimy odwozić do Białegostoku. Po nowym 
roku na ten temat będę wiedział więcej i Państwo będziecie o tym informowani. 
Ogólnie dziękuję radnym, pracownikom Urzędu Gminy, pracownikom jednostek 
organizacyjnych gminy, sołtysom, mieszkańcom, którzy przyczyniają się do rozwoju naszej 
gminy, „żyją naszą gminą”, którzy służą dobrą podpowiedzią. Zawsze będą jakieś 
niedociągnięcia, lub też były, nikt nie jest „święty” ja również, ale tych pomysłów trochę się 
w mojej głowie rodzi, jak Państwo widzicie do tej pory realizujemy pewne zadania, nikt nam 
tutaj nic takiego nie może zarzucić, drogi powstają, możemy być dumni, że jesteśmy 
pierwszą gmina, która  to wprowadziła i dalej będziemy realizować, kolejne budżety są jakie 
są będziemy trzymać się zasady, że 4-5km dróg z betonu rocznie wykonamy, Pani 
Przewodnicząca patrzy na mnie, gdyż w swojej wsi też ma dużo kolonistów, do których drogi 
trzeba wykonać, kończąc podziękowania proszę zrozumieć mnie,  naprawdę nie 
przyszedłem tutaj, aby tylko brać pobory, Państwo widzicie, że generujemy oszczędności 
bardzo duże, o tym porozmawiamy po zakończeniu pewnych inwestycji, myślę, że dobrze 
nam się to wszystko układa, mimo, że czasami się różnimy w różnych sytuacjach, 
interpretacjach, nie zawsze musimy trzymać poziom, i kierować się jakimiś emocjami, 
drobnostkami, bo nie na drobnostkach polega funkcjonowanie naszej gminy. Proszę nie 
mieć obaw o te nasze zadłużenia, bo zapanujemy nad tym, pieniążki wpływają, rozpędu 
dużego nie będziemy brali, zrealizujemy, co jest zaplanowane, Dziękuję”. 
 
   Pani Przewodnicząca Rady Gminy zwróciła się do Pana Macieja Bobel - Radnego Rady 
Powiatu w Bielsku Podlaskim o poinformowanie, jak została rozpatrzona sprawa Rady 
Gminy skierowana do Powiatu odnośnie przejść dla pieszych i oznakowania na drodze 
Popławy - Puchały Stare - granica powiatu? 
 
   Wójt Gminy udzielił odpowiedzi ponieważ miał najnowsze informacje po rozmowie                 
z Dyrektorem Powiatowego Zarządu Dróg w Bielsku Podlaskim – „do naszej gminy zostanie 
oddelegowany pracownik Powiatu i wspólnie z pracownikiem gminy zwizytują miejsca, które 
zostały wytypowane do przejść dla pieszych. Zostanie sporządzona analiza, czy w tych 
miejscach przejścia są potrzebne, ile osób przez te przejścia będzie przechodziło w nocy. 
Powiat chce wiedzieć jaka jest zasadność wydatkowania pieniędzy. (To nie jest tak, że ktoś 
coś powie i już będzie robione). Zostanie powołana Komisja, zostaną pozyskane dane ze 
szkół od mieszkańców. Kierunek został podjęty, Pan Starosta przekazał sprawę dla Pana 
A. i  dalej to będzie kontynuowane po Nowym Roku”. 
 
   Pani Przewodnicząca Rady Gminy zapytała o drugą sprawę oznakowania drogi? 
 
   Wójt Gminy udzielił odpowiedzi, że nad tym czuwa, jak będzie wola przygotowania 
dokumentacji, to po Nowym Roku coś więcej powie, oczywiście sugerował, że są sprawy 
ważne dla gminy, ale o tym decyduje Pan Starosta i Pan Dyrektor PZD. 
 
   Radny Pan Mariusz Półtorak poinformował, że Rząd ogłosił nowe nabory na „tarcze 
pomocowe” zwrócił się z prośbą do Wójta zorganizowania z radnymi spotkania roboczego 
w celu przedyskutowania, ustalenia i wybrania zadań do złożenia wniosków na 5mln.zł czy 
30mln. zł. Tak jak Wiceprzewodniczący powiedział, że wszystko drożeje to może lepiej 
będzie dobrać 5mln. zł kredytu i zrobić coś konkretnego dla gminy  niż to odwlekać.  
 



Wójt Gminy udzielił odpowiedzi, że „Polski Ład” nie wymaga dofinansowania. Natomiast 
gmina musi złożyć wnioski do 15 stycznia 2022r. w tym miejscu Wójt zwrócił się do radnego, 
aby wskazał zadania, na które gmina mogłaby jeszcze złożyć wniosek, bo Wójt już ma swoje 
propozycje. 
 
Radny Pan Marusz Półtorak wymienił: budowę oczyszczalni ścieków, aby było można 
odbierać nieczystości ze wszystkich miejscowości i zwozić do niej, poprawienie jakości 
wody z hydroforni w Kalnicy, polanie drugiej warstwy asfaltu na niektórych drogach.  
 
Wójt Gminy udzielił odpowiedzi – „w drogi na razie nie będziemy wchodzić, bo ogólnie mamy 
dobre na terenie gminy, jeśli chodzi o działanie naszych oczyszczalni, to ten temat jest już 
zaplanowany do realizacji z „Polskiego Ładu”, na który otrzymaliśmy 3,2mln.zł, idzie to            
w tym kierunku, aby stworzyć zlewnię, natomiast na temat poprawy jakości wody z tego 
„Polskiego Ładu” chcemy złożyć jeden wniosek na modernizację Stacji Uzdatniania Wody 
w Koszewie i na przebudowę Przepompowni w Załuskich, aby rozwiązać problem wsi, które 
są najdalej wysunięte na terenie naszej gminy. Na przebudowę przepompowni w Glinniku, 
na przebudowę przepompowni w Szmurłach, to będzie drugi wniosek, także 4 wnioski 
osobne zostaną złożone, jest to najlepszy kierunek i najbardziej potrzebny dla naszych 
mieszkańców, ponieważ pobór wody ze względu na większą obsadę zwierząt                             
w gospodarstwach jest zwiększony. Stacje nie są w stanie przepompować takiej ilości wody 
a ciśnienie szybko spada. Projektant przy podpowiedzi z naszej strony  zaprojektuje w ten 
sposób, że na przepompowniach będą zamontowane zbiorniki retencyjne, po prostu ta 
woda, jeżeli będzie większy pobór, będzie czerpana nie tylko z linii, ale również ze 
zbiorników. Nad piątym wnioskiem jeszcze się zastanawiam, bardzo chętnie dam to w ręce 
naszych radnych i niech radni wybiorą,  co jest jeszcze takiego potrzebnego, dobry pomysł 
aby tylko jeszcze wnioski przeszły”. 
 
   Pani Przewodnicząca Rady Gminy w związku z propozycją Wójta dotyczącą wyboru przez 
radnych zadania do 5 wniosku i propozycją Pana Pawła Wysockiego Przewodniczącego 
Komisji Rewizyjnej spotkania roboczego, zapowiedziała zwołanie takiego spotkania ze 
wszystkimi radnymi na początku Nowego Roku. 
 
   Pani Przewodnicząca Rady Gminy z racji kończącego się Starego Roku                                         
i rozpoczynającego Nowego Roku złożyła wszystkim życzenia przede wszystkim spokoju      
i zdrowia a wówczas wszystkie plany zostaną zrealizowane.  
Wójt Gminy dołączył się do życzeń mówiąc – „jesteśmy silni, dobrze zorganizowani, także 
ten nowy rok na pewno będzie lepszy od tego co mija, wszystkiego najlepszego dla Was         
i dla Waszych Rodzin”. 
 
Ad. 16 Zamknięcie obrad: 
   Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca Rady Gminy Pani Grażyna 
Płonowska    o godz. 1206 zamknęła obrady XXV sesji Rady Gminy. Obrady zakończyły się 
modlitwą, „Pod Twoją Obronę…”   
 
Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 
Protokolant:                                                                  Przewodnicząca Rady Gminy Brańsk 

 
/-/Alina Adamczyk                                                                          /-/Grażyna Płonowska   


